List of documents necessary for activation of a customer account

For activation of the account it is necessary to fill out the following forms:

• Questionnaire of the registered person (for legal entities) 

• Client data input form (for legal entities) 

The forms shall be filled out either in Russian or in any other language. If the forms are filled out not in Russian language they will have to be translated into Russian and their translations have to be certified by a notary.

Requirements for signing of the questionnaire 

The questionnaire has to be signed by a person having the right to act on behalf of the legal entity without a power of attorney. A signature of a person on the questionnaire has to be affixed in the presence of an employee of the registrar or certified by a notary. If the signature is certified by the notary the questionnaire has to be apostilled.

The questionnaire can be signed by the authorized representative. In this case an original of a power of attorney or its copy certified in accordance with the established procedure as well as an identity document of the authorized representative are to be submitted to the employee of the registrar. Also the authorized representative will have to fill out a Data input form for an authorized representative in relation to himself/herself in addition to the Client data input form (for legal entities).

Together with the Questionnaire and the Client data input form it is necessary to provide the following documents in relation to the legal entity: 

1. Memorandum and Articles of Association. 

2. An original of an extract from the trade register or other registration register of the state in which the legal entity is registered or its copy certified in accordance with the established procedure. 
3. A copy of a document confirming a status of the legal entity as a nominal holder (Custodian) having the right to carry out depositary activity (it is provided for opening/activation of customer account of a foreign nominal holder). 

4. A document, confirming authority of a person having the right to act on behalf the legal entity without a power of attorney, or an extract from such a document certified in accordance with the established procedure.

5. An ID of a person having the right to act on behalf the legal entity without a power of attorney. If the documents are submitted personally an original of the ID has to be presented. If the documents are sent by registered mail the ID has to be certified in accordance with the established procedure.  
6. An identity document of a person having the right to act on behalf of the legal entity on the basis of a power of attorney along with a copy of such a document.
All documents have to be duly apostilled and translated into Russian. Authenticity of translation into Russian and (or) authenticity of the signature of the translator have to be certified by a notary

The documents may be submitted personally or by registered mail. 

Bilingual forms of the documents are published on our website: http://www.mrz.ru/en/shareholders/documents/
Перечень документов, необходимых для активации лицевого счета 

Для  активации лицевого счета необходимо заполнить следующие формы:

1. Анкету зарегистрированного лица (для юридических лиц)

2. Опросный лист клиента (для юридических лиц)

Формы должны быть заполнены либо на русском, либо на любом ином языке. Если формы заполнены не на русском языке, они должны быть переведены на русский язык и перевод должен быть удостоверен нотариально.

Требования к  подписанию анкеты 

Анкета должна быть подписана лицом, имеющим право действовать от имени юридического лица без доверенности. Подпись лица на анкете должна быть поставлена в присутствии сотрудника регистратора или удостоверена нотариусом. В случае удостоверения подписи нотариусом анкета должна быть апостилирована.

Анкета может быть подписана уполномоченным представителем. В этом случае сотруднику регистратора  представляется оригинал доверенности или ее копия, заверенная в установленном порядке, а также документ, удостоверяющий личность самого уполномоченного представителя.  В этом случае уполномоченный представитель заполняет Сведения об уполномоченном представителе в отношении себя в дополнение к Опросному листу клиента (для юридических лиц).

Вместе с анкетой и опросным листом необходимо  предоставить следующие документы в отношении юридического лица: 

1. Устав и учредительный договор. 

2. Оригинал выписки из торгового реестра или иного учетного регистра государства, в котором  зарегистрировано юридическое лицо или ее копия, заверенная в установленном порядке. 
3. Копия документа, подтверждающего статус юридического лица как номинального держателя (Кастодиана) имеющего право заниматься депозитарной деятельностью (предоставляется для открытия/активации лицевого счета иностранного номинального держателя). 
4.  Документ, подтверждающий полномочия лица, имеющего право действовать от имени юридического лица без доверенности, или выписка из такого документа, заверенные в установленном порядке. 

5. Документ, удостоверяющий личность лица, имеющего право действовать от имени юридического лица без доверенности. Если документы подаются лично, документ, удостоверяющий личность, должен быть представлен в оригинале. Если документы отправляются по почте, документ, удостоверяющий личность, должен быть заверен в установленном порядке.

6. Документ, удостоверяющий личность лица, имеющего право действовать от имени юридического лица по  доверенности одновременно с копией такого документа, заверенной в установленном порядке.

Все документы должны быть должным образом апостилированы и переведены на русский язык. Верность перевода на русский язык и (или) подлинность подписи переводчика должны быть засвидетельствованы нотариально.

Документы могут быть поданы лично или отправлены по почте. 

Двуязычные формы документов можно найти на нашем сайте: http://www.mrz.ru/en/shareholders/documents/
